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Warszawa, dnia 18 grudnia 2015 r. 

PROTOKÓŁ 

z XVII posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które odbyło się 10 grudnia 2015 roku, 

o godzinie 13:00 w siedzibie Ministerstwa Cyfryzacji. 

1. Spotkanie z minister Anną Streżyńską. 

Minister Anna Streżyńska otwierając posiedzenie wyraziła nadzieję na dyskusję 

dotyczącą dalszego funkcjonowania Rady oraz ustalenia priorytetów jej prac na okres jaki 

pozostał do zakończenia kadencji. 

Minister poinformowała także o przyjęciu przez Radę Ministrów projektu ustawy re-use 

i skierowanie jej do parlamentu. 

2. Powołanie nowych członków Rady. 

Przewodniczący przywitał Krzysztofa Szuberta, który został powołany na członka Rady. 

Przedstawiając nowego członka Rady, Przewodniczący podkreślił, że Krzysztof Szubert będzie 

wspierał Radę w zakresie spraw infrastrukturalnych i rozwoju sieci szerokopasmowych Polski 

Cyfrowej. 

3. Prezentacja planu i metod pracy Rady. 

Przewodniczący przedstawił propozycje w zakresie nowego modelu działania Rady. 

Propozycja zmian polega na wzmocnieniu prac zespołów roboczych działających w ramach 

Rady i udział ekspertów zewnętrznych. Przewodniczący poprosił w szczególności 

Koordynatorów zespołów o zgłoszenie ewentualnych uwag do proponowanego nowego 

modelu działania Rady. Ponadto, Przewodniczący omówił także propozycje w zakresie: 

 projektów, którymi powinna się zająć Rada – informatyzacja Państwa, dostęp do 

informacji, ochrona danych osobowych, wykluczenie cyfrowe, infrastruktura 

telekomunikacyjna, standardy, neutralność sieci, e-commerce, Internet of Things, 

odpowiedzialność pośredników, polityka treści; 

 narzędzi i standardów Rady; 

 obsługi Rady oraz  

 nowelizacji art. 17 ustawy o informatyzacji działalności podmiotów realizujących 

zadania publiczne. 
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Następnie członkowie Rady zgłosili następujące uwagi: 

 propozycja odnosząca się do adresacji pakietów IP, jako fundament Internetu rzeczy 

– uregulowanie i standaryzacja kwestii przydzielania obywatelom pakietów IP; 

 propozycja zorganizowania spotkania z władzami NCBiR dotyczącego programu 

sieciowego, w celu jego uporządkowania; 

 propozycja pomocy Rady w opracowaniu programu współpracy pomiędzy 

organizacjami pozarządowymi i Ministerstwem Cyfryzacji, program ten jest 

tworzony na podstawie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie; 

 postulat inwentaryzacji w obszarze e-administracji i opracowanie wizji architektury 

informatycznej państwa; 

 postulat skonkretyzowania współpracy z innymi podmiotami, na czym ma ona 

polegać; 

 postulat spisania zasad komunikacji członków Rady na zewnątrz; 

 propozycja podjęcia prac związanych z pakietem reformujący ochronę danych 

osobowych, zwłaszcza w zakresie wdrażania; 

 zgłoszenie nowego tematu dotyczącego działań antyterrorystycznych i związane 

z tym zagadnienia typu: blokowanie stron internetowych, anonimowość, podjęcie 

takich tematów będzie wiązało się wejściem w kompetencje innego ministerstwa; 

 propozycja tematu odnosząca się do gospodarki cyfrowej, wiedza w tym obszarze 

odnosi się do trzech sfer: przedsiębiorczość – innowacyjność – kompetencje, bardzo 

ważnym zagadnieniem odnoszącym się do tego tematu to kompetencje cyfrowe (nie 

tylko kompetencji podstawowych, ale także na poziomie średnim i wyższym), po to 

aby świadomie budować gospodarkę, która wykorzystuje nowoczesne technologie, 

ważne jest wskazanie przez Ministra Cyfryzacji priorytetów tym obszarze; 

 propozycja tematu odnosząca się do zmiany gospodarki związana z wykorzystaniem 

danych (m.in. chmura obliczeniowa, Internet rzeczy); 

 propozycja podjęcia tematu otwartego rządu; 

 kwestia RODO – brak ośrodka decyzyjnego o ochronie danych; 

 rozporządzenie eIDAS – należy dokonać przeglądu prawa w zakresie wdrożenia 

rozporządzenia; 

 kodowanie oraz podnoszenie kompetencji cyfrowych. 

Minister Anna Streżyńska zaproponowała, że Ministerstwo Cyfryzacji będzie pracować 

nad tym programem współpracy, a w ramach Rady równolegle mogą być opracowywane 
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propozycje dotyczące tematyki, która powinna znaleźć się w tym programie. Ze strony Rady 

liderem do tych prac został wybrany Piotr Waglowski. Minister podkreśliła, że obecnie 

ministerstwa są na etapie organizacji i będzie starała się współpracować ze wszystkimi 

resortami. Zakres kompetencji wynika z decyzji Prezesa Rady Ministrów. Częściowo 

zagadnienia związane z wdrożeniem rozporządzenia eIDAS są w kompetencji obecnego 

Ministerstwa Rozwoju. Kwestie eIDAS i UŚUDE zostały wstrzymane do czasu rozwiązania 

kwestii organizacyjnych z Ministerstwem Rozwoju. 

Przewodniczący, odnosząc się do zgłoszonych postulatów, podkreślił, że najważniejsze 

jest budowanie dobrych standardów w ramach Ministerstwa Cyfryzacji i to niezależnie od 

praktyk innych ministerstw. W sprawie współpracy z uniwersytetami, została podjęta uchwała 

nr 7, do której należy powrócić. Natomiast współpraca z Narodowym Centrum Badań 

i Rozwoju (NCBiR) stwarza możliwość korzystania ze środków, które zostały wyznaczone na 

przeprowadzanie badań przed procesem zamówieniowym. W podsumowaniu Przewodniczący 

stwierdził również, że 4 główne filary prac Rady to: 

- e-administracja; 

- kompetencje cyfrowe; 

- gospodarka cyfrowa; 

- dostęp do informacji oraz ochrona danych osobowych (jako jeden filar). 

4. Prezentacja Mariusza Madejczyka. 

Mariusz Madejczyk zwrócił uwagę na ważną kwestię, którą jest eIDAS oraz na fakt, iż 

w sierpniu tego roku została przez KRMC wydana rekomendacja w sprawie eIDAS. 

Rekomendacja zaleca stosowanie w polskiej administracji kart kryptograficznych do 

uwierzytelnienia. Zwrócił także uwagę na doniosłe znaczenie związane z wprowadzeniem 

pieczęci urzędowej. Podkreślił fakt, iż powinny byś zastosowane działania wdrożeniowe 

eIDAS, aby nie spowodować blokad. Są to: 

- całościowa analiza oraz zmiana tych przepisów, które ograniczają mechanizmy 

uwierzytelniania i są niezgodne z eIDAS; 

- pieczęć urzędowa – wprowadzenie pieczęci równocześnie z chwilą wejścia w życie 

eIDAS. 

Mariusz Madejczyk podjął się zadania przygotowania analizy praktycznej dotyczącej 

informatyzacji państwa i równocześnie zwrócił się z prośbą o pomoc prawną. 

Przewodniczący zaapelował, że zwróci się do Koordynatorów Zespołów w celu 

skoordynowania prac w kwestii tematyki dzisiejszego Posiedzenia.  
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Uczestnicy spotkania: 

1. Minister Anna Streżyńska 

Członkowie Rady: 

2. Igor Ostrowski – Przewodniczący 

3. Adam Góral 

4. Piotr Kabaj 

5. Lidia Kołucka-Żuk 

6. Maciej Maciejewski 

7. Mariusz Madejczyk 

8. Grzegorz Sibiga 

9. Dominik Skoczek 

10. Krzysztof Szubert 

11. Katarzyna Szymielewicz 

12. Alek Tarkowski 

13. Jarosław Tworóg 

14. Agata Wacławik-Wejman 

15. Piotr Waglowski 

Sekretariat Rady: 

16. Aneta Czarnecka (MC) 

17. Tomasz Trzaska (MC) 


